
   

                                        PROCES – VERBAL 

     Încheiat cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului local  al  

Municipiului Târgu Mureş din data de  20 septembrie  2024 
 

 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcție, sunt prezenți în sală  8 consilieri. 

Domnii consilieri Portik Vilmos, Frunda Csenge, Berecki Sandor, Kakassy Blanka, Jakab 

Istvan, Venczi Janos, Oltean Mădălina, Gyorgy Alexandru, Pescar Radu, Kiss Zoltan, 

Moldovan Călin  și Mureșan Adrian  sunt prezenți online la sedință.  

Absentează domnii consilieri   Kelemen Marton, Voicu Bogdan, Pui Sebastian. 

Dl. consilier  Papuc: - Buna ziua! Începem cu prezența, pentru că suntem un 

număr de 7 colegi în sală. Și restul online.  

Dl. Tamasi – prezent; dl Portik – prezent online, dl. Szabo Peter – prezent în sală; 

d-na Frunda – prezentă online, Kelemen – absent; Berecki - prezent online, d-na Kakassy –

, dl. Iszlai – prezent în sală; dl. Jakab - prezent online, dl. Szabo Arpad – prezent în sală; dl. 

Venczi - prezent online, d-na Oltean – prezent online, dl. Gyorgy - prezent online,   dl. Șarlea 

- prezent în sală; Dl. Voicu – absent; dl. Pescar - prezent online, dl. Kiss - prezent online, dl. 

Maior - prezent în sală; dl. Moldovan - prezent online, eu – prezent; dl. Pui – absent; dl. 

Mureșan – ; dl. Chebuțiu - prezent în sală.  

Avem un singur punct pe Convocator – punctul 2, deoarece punctul 1 a fost retras 

de către inițiator. Vă rog să votăm ordinea de zi așa cum a fost modificată. 

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abține? – 

Ordinea de zi a fost aprobată cu 18 voturi pentru. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind  modificarea lit. d) din anexa nr. 1 a H.C.L. nr. 

371/18.10.2022 privind actualizarea documentaţiei tehnico-economice (faza PTE conf. HG 

907/2016) și a  indicatorilor tehnico-economici aferenți aprobaţi prin Hotărârea Consiliului 

local nr. 370 din 29.11.2018 și actualizaţi prin Hotărârea Consiliului local nr. 147 din 

25.04.2019 respectiv prin Hotărârea Consiliului local nr. 39 din 27 februarie 2020,  conform 

anexei nr. 1, inclusiv anexa nr. 2 privind descrierea investiției,  pentru proiectul 

„Reamenajarea infrastructurii pe coridorul deservit de transportul public local pe zona 

vest-centru a Municipiului Tîrgu Mureș”, proiect propus spre finanțare prin Programul 

Operațional Regional 2014-2020, Axa prioritară 4.  

Dl. consilier  Papuc: - dl. Șarlea, vă rog. 

Dl. consilier  Șarlea: - D-na secretar, când expiră acest contract? Mâine? Azi 

e expirarea termenului de execuție. Deci eram în situația să pățim ca la creșa de pe 

Apaductului.  



 

Dl. Szabo Victor: - Nu am cunoștință. 

Dl. consilier  Șarlea: - Păi, cum nu știți că acel contract a expirat și se 

relicitează? Noi eram în situația să relicităm str. Gh Doja. De mâine încolo. 

Dl. Szabo Victor: - Dacă nu era suspendarea și dacă nu era posibilitatea 

încheierii adiționalului.  

Se conectează online d-na Kakassy Blanka – sunt prezenți 19 consilieri locali.  

Dl. consilier  Șarlea: - Ce legătură are Consiliul local cu semnarea unui act 

adițional?  

Dl. Szabo Victor: - Termenul de execuție a fost cuprins în cadrul indicatorilor 

tehnico economici și atunci este necesară trecerea lui, modificarea lui  

Dl. consilier  Șarlea: - Asta ați inventat-o voi. Există posibilitatea ca prin act 

aditional  să prelungiți orice contract, pe orice perioadă, justificat. Fără nici o hotărâre 

de Consiliul local. Dar cel mai tare mă enervează că ați venit iarăși în ultima zi de 

contract să ne-o puneți iarăși hotărârea, ca vezi doamne să vă justificați activitatea.  

Dl. Szabo Victor: -  Noi nu am intenționat să …. în ultima zi. 

Dl. consilier Maior: -  De ce am ajuns în situația asta? 

Dl. Szabo Victor: -  Am ajuns în situația asta din cauza traficiului greu care 

se desfășoară pe str. Gh Doja. Noi, prin planurile de management nu au fost suficiente 

pentru devierea traficului și crearea unor condiții  de … 

Se conectează online dl. Mureșan Adrian – sunt prezenți 20 consilieri locali. 

Dl. consilier Maior: -  Haideți să vă spun eu de ce am ajuns. Pentru că dvs. 

pe bună dreptate ați spus așa: pentru evitarea ambuteiajelor și asigurarea fluidizării 

traficului, în intervalul 7–9.30  și 15–17.30 să se realizeze o planificare, adică 

dimensionarea lucrărilor, astfel încât să aibă un impact minim nesemnificativ. Ați 

trimis dvs. hârtie la societatea asta care văd că e ținută în brațe până când cineva 

trebuie să intre în pușcărie, că altfel nu văd lucrurile. Tot dvs ne-ați spus așa: se 

solicită ca realizarea lucrărilor să se realizeze cu precădere doar în intervalul orar 19–

6 dimineața. Perfect până aici. Acum vă readuc aminte că ei în caietul de sarcini s-au 

angajat să lucreze și noaptea, lucru pe care l-au făcut sporadic. Dragi consilieri, astăzi 

dvs sunteți de acord să votați o prelungire pentru o societate care nu face altceva decât 

se are mână în mână cu cei care construiesc, care verifică în primărie, și aici nu mă 

refer la cei care conduc, pentru că cei care conduc nu au de unde să știe ce se întâmplă 

în stradă afară. Deci oamenii ăștia, în loc să lucreze noaptea, nu au lucrat deloc, și 

astăzi vin cu mâna dvs. din nou să găsească soluții. Dacă doreau cu adevărat să 

găsească soluții, semnau ei, dar pentru că ne iau de proști vin și spun „votați fraților 

că apoi voi răspudețiˮ. Ei bine, eu, pe bani europeni, după ce prima data a venit 

controlul și s-a demonstrat că s-au furat 13 milioane de lei, 13 milioane, dragi 

consilieri, și nu ziceți nici unul nimic, acum votați să se prelungească lucrările, votați-

le cu mult drag, dar hoția asta cu acea societate condusă de acel om care altceva nu 

face decât se îmbuibă din bani târgumureșenilor, trebuie să se termine o data. Și rog 

DNA-ul să vină și să verifice această societate, de urgență. Așa ceva nu se mai poate. 

Asta ați făcut, dragi angajați.  

Dl. consilier Papuc: - dacă mai dorește cineva să ia cuvântul? Dacă nu, supun 

la vot nominal, aici în sală electronic și nominal citesc pe cei din online.  



Cine este pentru? – 6 voturi în sală + 11 voturi online   

Cine este împotrivă? – 2 voturi  (Maior C., Moldovan C.) 

Cine se abține? – 1 vot (Papuc S.) 

Dl. Portik – pentru, d-na Frunda – pentru; dl. Berecki - pentru, d-na Kakassy – 

pentru; dl. Jakab – pentru; dl. Venczi - pentru, d-na Oltean – pentru, dl. Gyorgy - pentru,   

dl. Pescar - pentru, dl. Kiss - pentru, dl. Moldovan - împotrivă, dl. Mureșan – pentru. 

Câte voturi sunt?  17 pentru 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru, 2 voturi împotrivă și 1 vot abținere. 

 

DIVERSE 

 

Dl. consilier Șarlea: - Legat de vot, vreau să se consemneze că noi am votat pentru 

a nu bloca acest proiect, nu pentru a susține constructorul sau alte motive. Nu vrem să 

blocăm acest proiect care oricum blochează traficul în fiecare zi. 

Legat de punctul 1 cu organigrama, mă bucur că s-a retras, pentru că vreau să văd 

în acestă organigramă o direcție care să se ocupă de investițiile din primărie și să nu mai 

existe harababura aceasta. Pentru că în momentul de față toate investițiile din municipiul 

Târgu Mureș sunt împărțite între trei direcții. Nu știe stânga ce face dreapta. Trebuie să existe 

o  direcție, Direcția tehnică, care să preia toate investițiile și să se ocupe aceste investiții cap-

coadă, nu să se faulteze între ei angajații, nu să ceară voie de la director ca să se implice pe 

un proiect, trebuie să existe coordonare dacă vrem să facem investiții în municipiul Târgu 

Murreș, trebuie să avem o direcție care să coordoneze totate investițiile, inclusiv cele care 

vin din fonduri europene, deci și Serviciul pentru finanțare din fonduri europene, trebuie să 

fie în aceeași direcție, Direcția tehnică, cum vreți să o numiți. Trebuie să  existe această 

direcție. 

Dl. consilier Maior: - În ceea ce privește organigrama, nici nu mă mir că 

ați retras-o, pentru că dacă se ocupă două personae din primărie, una care era pe 

rețelele de scializare în ipostaze așa cum le știți dvs., și cealaltă care acum 12 ani 

venea care mare juristă de nu știu unde, nici nu mă mir că nu reușiți să terminați 

organigrama. Eu v-aș sugera să o terminați cât mai repede ca să nu mai auzim prostia 

aceea cu blocarea de conturi, datorită faptului că nu suntem în stare să facem o 

organigramă legală.  

În ceea ce privește proiectul pe care l-ați votat, o rog pe d-na secretar ca în 

maxim 5 zile să primesc graficul în care s-a prezentat la lucru domnul de la Valpet, 

societatea sau cine a câștigat, Astorul, liderul de asociere; dacă s-a lucrat noaptea, tot 

graficul de lucrări, când s-a lucrat, pe ore, și cine a lucrat pe str. Gh Doja. Dacă s-a 

respectat Caietul de sarcini, cine i-a verificat, cine a semnat pentru că s-a respectat 

Caietul de sarcini, dacă s-a respectat graficul din Caietul de sarcini, pentru că, din 

punctul meu de vedere, să-ți bați joc de târgumureșeni și apoi să vii să spui „mai 

doresc să-mi bat joc încă 100 de aniˮ, că pilele și relațiile încă mai funcționează pe 

aici prin primărie , și repet, aici se întâmplă de jos, nu de sus. Pentru că cel care merge 

la fața locului știe exact cand s-a lucrat, cel care merge în control știe exact câte orer 

s-a lucrat, cel care și el acceptă mizeriile, nu altcineva. Sper ca noua organigramă  să 

reușească conducerea primăriei să-și pună oameni și să facă în așa fel încât să nu ne 

mai lovim de astfel de lucruri. Pentru că dacă este o vorbă  „peștele de cap se imputeˮ, 

vă spun eu, aici avem o problemă gravă cu cei care ies și verifică în stradă. Vă 

mulțumesc. Deci, aștept, d-na secretar.  



Dl. consilier Tamasi: - Ridic o problemă pe care de mai multe ori am 

solicitat-o de la ADP, semaforul respectiv la intersecția la colțul Pieței Republicii. A 

fost promis de multe ori că se lucrează și se va instala. Încă nu s-a întâmplat nimic și 

rog de urgență să se organizeze ADP-ul și să fie functional acolo un semafor.  

Cealaltă problemă către Direcția Școli vreau să mă adresez,  în Informarea 

nr. 11 avem o adresă de la Parohia Romano-Catolică nr. 1, din 5 august, au trecut mai 

mult 30 de zile și încă nu a fost nici un răspuns către parohie și în sensul solicitărilor 

ar fi trebuit să fie pregătit și un proiect de hotărâre de consiliu.   

Dl. consilier Maior: - V-am spus eu că tot de la cei micuți nu primiți 

răspunsurile, că ei ar trebui să verifice, dar asta e altă poveste. 

Am înțeles că pentru săptămâna viitoare când va fi ședința de consiliu, se 

va vota printre  altele și rectificarea de buget. Aștept cu nerăbdare săptămâna viitoare, 

poate reușim să ne întâlnim consilieri locali, primar, cine credeți dvs. din execuiv, să 

putem să facem în așa fel încât să nu mai existe probleme la organigramă și să nu fim 

nevoiți ca în plen să discutăm tot felul de inepții vis a vis de anumite lucruri pe care 

le-au pus colegii din primărie, angajații din executiv. Aștept cu nerăbdare, deschis, 

aveți o mână întinsă.  

Dl. consilier Papuc: - Si eu aș dori să mă refer și la rectificarea de săptămna 

viitoare și aș dori să invit, nu să invit, să convoc toți directorii  care au sume, să vină 

în comisie, să discutăm, împreună cu doamna director economic, doamna șef serviciu 

de la buget, să vină în comisii să discutăm,  organigrama și la fel dacă va fi gata, în 

masura în  care va fi gata, să discutăm și organigrama, pentru că mandatul acesta al 

consiliului se încheie, măcar atâta lucru să fi rezolvat și noi în 4 ani de zile, să 

optimizăm activitatea din primărie dacă alte lucruri nu am rezolvat.  

Vă mulțumesc, o zi bună în continuare! 

 

 

 
                  Dl. consilier Papuc Sergiu-Vasile – preşedinte de şedinţă  _______________ 

 

                  Secretar General al Municipiului Târgu Mureş          ___________________ 

                                   Bordi Kinga 

   

 


